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摘   要 

 
2011 年蒙古第三屆臺灣教育展於 100 年 9 月 22 日至 27 日在蒙古烏蘭巴托市舉行，另

於9月23日與24日召開記者會並進行電視專訪，並於閉式儀式上與蒙古Global Leadership 

University 簽署合作意向書，期能擴大招募當地精英學生赴臺就讀。 

教育展詢訪本校攤位人數約 200 人，其中洽詢大學部者約 140 人，碩士班約 40 人，博

士班約 10 人。入學申請問卷單回收 98 份，其中有效問卷有 76 份。蒙古學生對於「獎學金

及獎助金額度」最關切，「入學前資格限制」居次，「是否為全英語教學」為第三考量，「畢

業後是否能夠在台灣取得工作機會」為最後考量。大部分學生要求全英語授課，少部分學

生具大陸地區華語文能力鑑定資格；部分學生具大陸地區高中或大學畢業證書，未來在申

請入學資格認定上可能會有困難。 

 

 

 



 

 2

目  次 
 

壹、 目的--------------------------------------------------------------------3 

貳、 過程-2011 年蒙古第三屆臺灣教育展辦理情形--------------------------------4 

參、 心得與建議-------------------------------------------------------------17 

肆、 附錄-------------------------------------------------------------------19 

一、 2011 年第三屆蒙古教育展行------------------------------------------19 

二、 教育展參展人員名單------------------------------------------------22 

三、 教育展攤位規劃圖--------------------------------------------------23 

四、 9/23 媒體記者會分組發言順序表--------------------------------------24 

五、 9/24、9/25 教育展重點說明會順序表----------------------------------25 

 



 

 3

2011 年蒙古第三屆臺灣教育展 

 

壹、 目的 

 

2011 年蒙古第三屆臺灣教育展(The 3rd Taiwan Education Fair in Mongolia, 2011)

係由蒙古「臺灣教育中心」籌辦。此行由教育部率團，帶領 17 所大學、財團法人高等教育

國際合作基金會共 32 位團員參展。赴展前本校已於 100 年 5 月份參與「201 年臺灣高等教

育電視宣傳計畫」，此計畫為蒙古「臺灣教育中心」至臺灣各大學進行採訪、拍攝以宣傳臺

灣大學教育。本校蒙文宣導影帶更於 9 月 17 日至 24 日期間於蒙古當地電視台 TV8 頻道密

集播出。此舉不僅增加本校曝光率亦提升國際能見度。 

本校蒙古學生近年來有逐年增加之趨勢，宣導影帶播出後亦有學生來信詢問相關申請

入學事宜，足見招生效益。因此為了更擴大招生並加強推廣宣傳，本校參與本次教育展，

以期能招收更多蒙古優秀青年學子赴校就讀。另一方面，亦藉由於蒙古當地召開記者招待

會以及電視專訪，讓蒙古當地學子瞭解本校特色與優惠措施。更透過與當地知名大學 GLOBAL 

LEADERSHIP UNIVERSUTY 簽訂合作備忘錄，達到國際合作之效益。 
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貳、過程－招生宣導說明會辦理情形 

★日期:100/9/23 (Fri.) 時間: 11:00~12:00 

主要行程:Channel 25 Press Conference 媒體記者會 

行程記要: 

FICHET 陳惠美執行長率各校代表召開電子/平面媒體記者會(每校 1 人代表上台，英語為

主，現場蒙文即席翻譯)，各校準備 1-2 分鐘英文口說介紹學校/科系特色、對蒙古/外籍學

生優惠政策。 

 

圖 1 主辦學校(銘傳)代表解釋媒體記者會行程及發言順序 

 

圖 2 本校由陳副校長在記者會介紹本校特色 
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圖 3 即時轉播記者會現場 

 

 

圖 4 即時轉播記者會現場 
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記者會英文口說介紹學校/科系特色、對蒙古/外籍學生優惠政策參考資料 

Brief Introduction of National Pingtung University of Science and Technology 

Mongolia Education Fair – September 22-25, 2011 

National Pingtung University of Science and Technology (NPUST) was founded in 1924. 

NPUST currently has a total of 27 departments and 33 graduate institutes offering 

Master's degrees and 8 Doctoral programs. These departments and graduate institutes 

are distributed among six colleges: agriculture, engineering, management, 

humanities and social sciences, veterinary medicine and international studies. 

NPUST has the biggest Campus of all the universities in Taiwan. It is located on 

a hillside in Pingtung, occupying 298 hectares. With the largest and most beautiful 

campus in the nation, it has enjoyed the reputation of being a “National Park 

University＂. NPUST is home to many centers that can be found nowhere else in Taiwan. 

Such as the Pingtung Rescue Center for Endangered Wild Animals, the Working Dog 

Training School and Detector Dog Training Center, the Soil and Water Conservation 

Outdoor Classroom, Center for Active Natural Products Development, Asian Pacific 

Research Center for Tropical Agriculture, Innovation and Practical Training Center 

and Center for Agriculture and Aquaculture Product Inspection and Certification, 

which offers food safety services for all of Taiwan. 

Moving towards becoming a specialized research university, NPUST actively pursues 

academic excellence and aspires to become one of the key academic bastions in the 

Asia-Pacific Region. In addition to offering lectures in Chinese, NPUST also offers 

106 credit hours of courses in English. In positioning itself as one of the world's 

leading academic institutions, NPUST has established links with more than 30 

world-renowned universities through various academic exchanges, distance education, 

faculty and students exchanges, sharing of resources, and joint research. Our 

ultimate goal is to move NPUST into the top 100 Asian universities in the near future. 

To further enhance the internationalization of NPUST, the university offers 

scholarships to foreign students. Up to 2009, NPUST has recruited more than 200 

foreign students. At the beginning, the source of international students was from 

Africa and Central and South America, and it has since extended to Oceania and Europe. 

After graduation, many students perform very well in research and administration, 

and help to promote our diplomatic relationships with foreign countries. We offer 

scholarships to Mongolian graduate students which include free tuition fees, or 

logging fees, or credit fees, or monthly stipend depending on students＇ 

qualification. 
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★日期: 100/9/24 (Sat.) 時間: 07:00~09:30 

主要行程: TV 5 UBS tea coffee interview 電視專訪 

行程紀要:  

電視專訪，明道大學(3 人)、國立屏東科技大學(2 人)、國立雲林科技大學(2 人) 

 

 
圖 5 TV 5 UBS tea coffee interview 電視專訪即時轉播現場 

 

圖 6 本校由國際合作組翁瑞奇組長在記者會介紹本校特色 
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★日期: 100/9/24(Sat.) 時間: 11:00~18:00 

主要行程: 2011 年第三屆臺灣教育展開幕儀式 

行程紀要: 

臺灣教育展開幕儀式，剪綵貴賓為林政次、林處長、駐蒙曾代表、陳惠美執行長、銘傳李

校長、明道汪總長、雲科大楊校長、GLU Ogi 校長共 8名代表。 

 
圖 7  2011 年第三屆臺灣教育展開幕儀式現場 

 

圖 8  2011 年第三屆臺灣教育展開幕儀式 教育部長致詞 
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圖 9  2011 年第三屆臺灣教育展開幕儀式 貴賓剪綵 

 

 

 

 

  
 

圖 10  2011 年第三屆臺灣教育展開幕儀式 駐蒙曾代表致詞 
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★日期:100/9/24(Sat.)及 9/25(Sun.)  時間: 11:00~18:00 

主要行程: 2011 年第三屆臺灣教育展 

行程紀要:  

本次與會單位：亞洲大學、中國醫藥大學、中國文化大學、中州科技大學、銘傳大學、明

道大學、國立東華大學、國立屏東科技大學、國立臺中教育大學、國立臺北科技大學、國

立臺南大學、國立雲林科技大學、靜宜大學、臺北醫學大學、淡江大學、東海大學、元智

大學等 17 所大學及教育部、財團法人高等教育國際合作基金會共 32 位團員參展。 

 

 
圖 11  2011 年第三屆臺灣教育展 
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★日期: 9/24(Sat.)  時間: 18:00 

主要行程: 駐蒙曾代表宴請第三屆臺灣教育展所有團員 32 名。 

 

 
圖 12  駐蒙曾代表宴請第三屆臺灣教育展所有團員 

 

 
 

圖 13  駐蒙曾代表宴請第三屆臺灣教育展所有團員 部長慰勉辛勞 

 

 



 

 12

 
 

圖 14  駐蒙曾代表宴請第三屆臺灣教育展所有團員 本校陳副校長回贈禮物 
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★日期: 9/25(Sun.)  時間: 17:30~18:00 

主要行程: 台灣各校與 GLOBAL LEADERSHIP UNIVERSUTY 簽訂合作備忘錄 

行程紀要:中國文化大學、明道大學、國立東華大學、國立屏東科技大學、國立臺南大學、靜宜

大學等 7 所大學在教育部及財團法人高等教育國際合作基金會見證下與 GLOBAL LEADERSHIP 

UNIVERSUTY 簽訂合作備忘錄。 

 

 
圖 15 在教育部及財團法人高等教育國際合作基金會見證下 

與 GLOBAL LEADERSHIP UNIVERSUTY 簽訂合作備忘錄 

 

 
圖 16 本校陳副校長回贈禮物 
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MEMORANDUM OF UNDERSTANDING 

BETWEEN 

GLOBAL LEADERSHIP UNIVERSUTY AND 

NATIONAL PINGTUNG UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY 

 
Global Leadership University (GLU), located at Barilgachid-3, 11th Khoroo, Sukhbaatar District, 

P.O. 20,Box 254, Ulaanbaatar 210620, and National Pingtung University (NPUST), located at 1 Shuefu Rd., 
Neipu, Pingtung 912, Taiwan hereby agree to foster academic exchange and cooperation between the two 
institutions.   

SCOPE OF COOPERATION 

Subject to mutual consent, the areas of cooperation will include any program offered by either 
institution as felt desirable and feasible on either side and that contributes to fostering and 
development of the cooperative relationship between the two universities.   

Cooperation may be carried out through such activities as: 

• Exchange of faculty and/or staff; 
• Exchange of graduate and/or undergraduate students; 
• Joint Degree Programs; 
• Exchange of scientific materials, publications, and information;  
• Exchange of cultural activities 
• Joint conferences and academic programs; 
• Joint research activities and publications. 

These activities are to be carried out after mutual consultation between the two institutions 
or the divisions concerned thereof.  Normally each institution will sign a letter of agreement setting 
out the responsibilities of each institution for the agreed activity and such other matters as the 
institutions agree are necessary for the efficient achievement of the activity. 

ADMINISTRATIVE RESPONSIBILITY 

The Office for International Affairs at NPUST and the Division of Academic Cooperation at GLU 
shall serve as coordinators of this agreement at their respective universities.  Notification of any 
change in liaison officers may be made by letter.   

AMENDMENTS, RENEWAL, AND TERMINATION 

This Memorandum of Understanding may be modified through the mutual discussion and consent of 
the two universities, and shall remain in effect from the date of signature for an initial period of 
five years. Thereafter it shall be automatically renewed each year; however, after the initial period 
either university may terminate the agreement by giving six months written notice of such intent. 

  

In Witness of the terms of this agreement our signatures are affixed: 

 

 Global Leadership University 

   

          

                       

____________________________ 

Otgonbat Barkhuu 

President 

Date:________________________ 

National Pingtung University of Science and 

Technology 

 

____________________________ 

Yuan-Kuang Guu 

President  

Date:________________________   
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MEMORANDUM OF UNDERSTANDING 

BETWEEN 

NATIONAL PINGTUNG UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY 

AND  GLOBAL LEADERSHIP UNIVERSUTY 

 
National Pingtung University (NPUST), located at 1 Shuefu Rd., Neipu, Pingtung 912, Taiwan, and 

Global Leadership University (GLU), located at Barilgachid-3, 11th Khoroo, Sukhbaatar District, P.O. 
20,Box 254, Ulaanbaatar 210620hereby agree to foster academic exchange and cooperation between the two 
institutions.   

SCOPE OF COOPERATION 

Subject to mutual consent, the areas of cooperation will include any program offered by either 
institution as felt desirable and feasible on either side and that contributes to fostering and 
development of the cooperative relationship between the two universities.   

Cooperation may be carried out through such activities as: 

• Exchange of faculty and/or staff; 
• Exchange of graduate and/or undergraduate students; 
• Joint Degree Programs; 
• Exchange of scientific materials, publications, and information;  
• Exchange of cultural activities 
• Joint conferences and academic programs; 
• Joint research activities and publications. 

These activities are to be carried out after mutual consultation between the two institutions 
or the divisions concerned thereof.  Normally each institution will sign a letter of agreement setting 
out the responsibilities of each institution for the agreed activity and such other matters as the 
institutions agree are necessary for the efficient achievement of the activity. 

ADMINISTRATIVE RESPONSIBILITY 

The Office for International Affairs at NPUST and the Division of Academic Cooperation at GLU 
shall serve as coordinators of this agreement at their respective universities.  Notification of any 
change in liaison officers may be made by letter.   

AMENDMENTS, RENEWAL, AND TERMINATION 

This Memorandum of Understanding may be modified through the mutual discussion and consent of 
the two universities, and shall remain in effect from the date of signature for an initial period of 
five years. Thereafter it shall be automatically renewed each year; however, after the initial period 
either university may terminate the agreement by giving six months written notice of such intent. 

  

In Witness of the terms of this agreement our signatures are affixed: 

 

National Pingtung University of Science and 

Technology 

 

____________________________ 

Yuan-Kuang Guu 

President  

Date:________________________   

Global Leadership University 

   

                           

____________________________ 

Otgonbat Barkhuu 

President 

Date:________________________ 
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★日期: 9/25(Sun.)  時間: 17:30~18:00 

主要行程: 2011 年第三屆臺灣教育展閉幕 

 

 
圖 17  2011 年第三屆臺灣教育展閉幕儀式 部長致詞 

 

 

 
圖 18  2011 年第三屆臺灣教育展閉幕 慶功茶會 
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參、心得與建議 

一、心得： 

（一） 本校攤位人數約 200 位學生，其中詢訪大學部資訊約 140 人，碩士班約 40 人，博士班

約 10 人。填寫入學申請問卷單 98 份其中有效問卷有 76 份。 

（二） 詢訪系所資訊以企業管理、商業管理及國際貿易最多，資訊工程、資訊管理居次，餐旅

管理及生物科技排第 3位；詢訪農業系所資訊只有 8位，其中包括農藝及園藝 4位及農

業經濟 4位。 

（三） 蒙古學生對於「獎學金及獎助金額度」最關切，「入學前資格限制」居次，「是否為全英

語教學」為第三考量，「畢業後是否能夠在台灣取得工作機會」為最後考量。 

（四） 詢訪「華語文教學及能力鑑定」相關問題的學生很少，大部分學生要求全英語授課，少

部分學生具大陸地區華語文能力鑑定資格。 

（五） 部分學生具大陸地區高中或大學畢業證書，未來在申請入學資格認定上可能會有困難。 

（六） 本次教育展之具體成果彙整於下表(量化資料)： 

項目 詳細資訊(含實際數目) 補充說明 

至參展攤位詢問貴校相關資訊之人

數估計 

約 200 人次 (例如：200 人次) 

貴校接獲入學申請件數之估計 約 80 人次表達申請意願 (例如：10 人次表達申請意願)
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二、 建議： 

 

項目 滿意度調查 

8/17 第一次籌備會議 
活動資訊說明： 

■非常滿意□滿意□可□不滿意□非常不滿意 

9/15 行前會議 
活動資訊說明： 

■非常滿意□滿意□可□不滿意□非常不滿意 

1.整體性設計： 

■非常滿意□滿意□可□不滿意□非常不滿意 
展場攤位規劃 

2. 空間設置： 

■非常滿意□滿意□可□不滿意□非常不滿意 

整體性文宣品 

(含獎學金手冊、攤位校名

橫幅) 

■非常滿意□滿意□可□不滿意□非常不滿意 

1. 整體行程： 

□非常滿意■滿意□可□不滿意□非常不滿意 

2. 電視媒體宣傳： 

■非常滿意□滿意□可□不滿意□非常不滿意 

3. 交通車輛/接駁： 

■非常滿意□滿意□可□不滿意□非常不滿意 

4. 飯店住宿： 

□非常滿意■滿意□可□不滿意□非常不滿意 

5. 會場餐盒： 

□非常滿意■滿意□可□不滿意□非常不滿意 

參展行程安排 

6. 機票/簽證代辦： 

□非常滿意□滿意■可□不滿意□非常不滿意 

如明年收費，貴校是否願

意參加? 

1. 收費參加意願： 

■願意 □不願意 

2. 若願意，收費額度大約(新臺幣)： 

■3萬~4 萬□4萬以上 

■依照主辦單位規畫辦理 
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肆、 附錄 

一、教育展行程表 
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二、教育展參展人員 
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三、教育展攤位規劃
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四、9/23 媒體記者會分組發言順序表 
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五、9/24、9/25 教育展重點說明會順序表 

 

 


